
Referat af pårørendemøde i Solsikken d. 9. april 2024 kl. 17 – 19. 

1. Sine Junge bød velkommen.  

Sine fortalte kort om sig selv og sin baggrund.  Hun fortalte om, hvad der rører sig i Solsikken. 

Hun er indstillet på et godt samarbejde med de pårørende. Ansættelser af nyt personale er ved 

at være på plads. Boligforeningen blev omtalt. Ingen ved rigtig noget. Der kommer en ny 

kontaktperson til foråret, som skulle være klar til at komme på Solsikken til det årlige møde i 

september. Der er ikke nogen vikar, så har man et spørgsmål, tilbød Thomas, at man kan 

henvende sig til ham. 

2. Mia Bie Jørgensen orienterede om værgemål + Pårørende fortæller. 

Det blev dagens største punkt. Mia fortalte om hvorfor værgemål er blevet vigtigt, og hvordan 

man bedst søger, og hvad det indebærer at være værge.  

Der var mange spørgsmål, og mange af de pårørende fortalte om deres erfaringer. 

Økonomisk værgemål kan administreres gennem banken, hvis banken er godkendt til det. Der 

var flere der havde gode erfaringer med det. Som noget nyt skal kan man (sagsbehandler)  

kontakte Familieretshuset inden man kan påbegynde en ansøgning.  

Som værge havde flere gode erfaringer med råd fra banken om formue, lønkonto mm. MitId til 

netbank gør at man kan følge med. 

Er det aktuelt for pårørende, kan man få hjælp og vejledning af Cecilie, som er socialrådgiver 

på Solsikken. Og alt det, som Mia fortalte kan læses på Familiehuset.dk under Værgemål. 

3. Pårørenderåd. 

Sine indledte med at fortælle, at hun er meget interesseret i et godt samarbejde med et 

pårørenderåd. Ole overtog, og fortalte om pårørenderådets historie, hvorefter der var valg. Der 

var genvalg til Marianne, Dan og Ole. Der var ingen der ønskede at træde ind. Men flere 

tilkendegav at de gerne vil være behjælpelige med løsning af praktiske opgaver ved 

arrangementer. Det er et ønske, at alle afdelinger så vidt muligt er repræsenteret. Det var 

desuden et stort ønske at få repræsentanter med fra personalet. Og Dorte og Majbrit ville meget 

gerne med.  

4. Kommende arrangementer. Bl.a. Kr. Himmelfartsfest d. 9. maj. 

Dorte og Majbrit fortalte om planerne og ideerne for kommende arrangementer. Der var så 

mange gode tiltag, at jeg ikke kunne nå at skrive dem ned. Men der kommer et nyhedsbrev 

med beskrivelse af alle tiltag. 

Ref: Ole Tonnesen. 

 


